
Protokół 
posiedzenia Komisji Finansowo - Gospodarczej 

w dniu 17 lutego 2016r. 
 
Posiedzenie otworzyła o godzinie 8:30 Przewodnicząca Komisji Regina Batycka, która 
powitała przybyłych członków komisji, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu 
Gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Regina Batycka  
Maciej Szafrański  
Jan Rajchelt,  
Łukasz Wawrzyniak  
Łukasz Szymczak  
oraz 
Bogdan Kemnitz –Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Monika Nowicka – Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Karolina El-Masri- Jankiewicz – Inspektor ds. zamówień publicznych i inwestycji 
Agnieszka Kubiak – Pakulska –– Kierownik Referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Magdalena Dubińska – Pracownik Zakładu Komunalnego 
Ryszard Pomin – Dyrektor Zakładu Komunalnego 
Michał Żelazek – dyrektor GOKiS 
Maciej Frąckowiak- kierownik GOK-u. 
 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Działalność GOKiS i plany na2016r. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 
 
 
Ad 1. 
Sprawozdanie z działalności GOKiS za rok 2015r. przedstawił Pan Dyrektor Michał Żelazek. 
Poinformował, że Gminny Ośrodek Kultury i Sportu  działa na podstawie planu rzeczowo – 
finansowego, realizującego zadania własne Gminy w zakresie kultury i sportu poprzez 
funkcjonowanie następujących działów: 

• DZIAŁU KULTURY 
• DZIAŁU  CZYTELNICZEGO 
• DZIAŁU  SPORTU 
• DZIAŁU  IMPREZ (interdyscyplinarnych),  
• DZIAŁU KSIĘGOWO -  KADROWEGO 
• REDAKCJI  GMGK  SAMORZĄD 

 
W 2015r. zatrudnienie w jednostce wynosiło 11 etatów oraz zatrudniona była w pierwszym 
półroczu osoba na umowę – zlecenie, a w drugim nastąpiło zatrudnienie księgowej na 
zastępstwo.  
Siedziba działu księgowo - kadrowego od października przeniosła się  z p.12 w budynku UG 
do biur w GOK. Dział ten zabezpiecza działalność GOKiS-u od strony administracyjnej.  
Działalność GOKiS-u w 2015r. była oparta o działalność GOK. Przy udziale środków 
zewnętrznych został on doposażony w niezbędny do funkcjonowania sprzęt nagłośnieniowy i 
oświetleniowy, sprzęt fotograficzny, biurowy, w meble oraz sprzęt muzyczny co pozwala na 
swobodne działanie ośrodka w ramach powierzonych zadań. Kolejnymi obiektami w oparciu, 



o które funkcjonuje GOKiS jak powiedział Pan Żelazek jest Gminna Biblioteka Publiczna w 
Kleszczewie wraz z filią w Tulcach, dział sportu, któremu podlegają obiekty sportowe i 
rekreacyjne znajdujące się na ternie Gminy: hale sportowe, boiska „Orlik” oraz boiska z trawą 
naturalną, strzelnica sportowa i place zabaw w poszczególnych miejscowościach. 
Następnie Pan Żelazek  poinformował członków komisji, że działania określone w statucie 
GOKiS były wypełniane poprzez : 

• organizację różnorodnych form edukacji kulturalnej i wychowania poprzez 
sztukę 

• organizację oraz współorganizację konkursów w różnych dziedzinach sztuki 
• organizację wystaw 
• organizację i współorganizację koncertów i przeglądów 
• organizację uroczystości z okazji obchodów rocznicowych i świąt państwowych 
• organizację imprez sportowych 
• branie udziału w różnych projektach 
• nadzór oraz opieka nad zasobami bibliotecznymi 
• udostępnianie pomieszczeń na działalność społeczną,  kulturalną i edukacyjną 
• zapewnianie finansowania poszczególnych podmiotów działających w 

strukturach GOK-u  
• zapewnianie opieki merytorycznej i organizacyjnej dla współpracujących z 

GOK-iem podmiotów (14.06.2015 – festyn w Poklatkach (zajęcia artystyczne); 
27.06.2015 – festyn w Gowarzewie (sprzęt nagłaśniający); 

• koordynację, informację i dokumentację wszelkich wydarzeń na terenie całej 
Gminy. 

Następnie pokrótce zostały przedstawione imprezy organizowane lub współorganizowane 
przez Gminny Ośrodek Kultury i Sportu, które przedstawił Pan Maciej Frąckowiak wraz z 
Panem Dyrektorem. 
Organizacja i współorganizacja przeglądów oraz koncertów: 
- 04.01.2015 - Noworoczny Koncert Kolęd – zespół dudziarski „Koźlary” ze Stęszewa, 
kościół pw. Wszystkich Świętych w Kleszczewie,  
-  11.01.2015 – finał WOŚP organizacja wraz innymi jednostkami gminnymi, 
- 23.01.2015 – cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - wernisaż wystawy malarstwa i 
koncert - Wojtek Więckowski  
-  25.01.2015 – Pastorałka Leona Schillera  
− 20.02.2015 - cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - wernisaż wystawy malarstwo - 
Maria Silska i koncert - Zigzag Paradise 
− 20.03.2015 - cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - wernisaż wystawy fotografii 
Rafaeli Jasionowicz pt. „Punkt przywracania” i koncert – Wolny Elektron  
− 17.04.2015 - cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - spotkanie z podróżnikiem 
Arkadym Pawłem Fiedlerem pt. „Po drodze Afryka – jak mały fiat podbił Afrykę”  
− 16.05.2015 - Wiosenny Przegląd Pieśni Biesiadnej – Jubileusz 30 – lecia Zespołu 
STOKROTKI  
− 22.05.2015 - cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - wernisaż wystawy malarstwo - 
Maria Gowarzewska i koncert – Czamanova  
− 01.06.2015 – Dzień dziecka – musical „Wielki festiwal” grupa teatralna ZS K-wo  
− 19.06.2015 – Dni Gminy -  cykl „Nie siedź w domu, Łap Kulturę” - spotkanie z 
Grzegorzem Urbańczykiem „Dogonić kangury” i koncert Mademoiselle Carmel & The 
Zebras  
− 05.09.2015 – Narodowe Czytanie  
− 26.09.2015 – Kleszczewskie Spotkania z Biesiadną Piosenką (jubileusz 15 lat 
Kleszczewianek), hala w Kleszczewie  
− 07.11.2015 – Kleszczewskie Zaduszki z Kulturą  
− 11.11.2015 – Wieczornica Patriotyczna  



Organizacja lub współorganizacja konkursów i wystaw w różnych dziedzinach sztuki: 
• 14.03.2015 - Gminny Konkurs Piosenki Szkolnej  
• 26.04.2015 – Gminny Konkurs Piosenki Przedszkolnej 
• 11.05.2015 – szkolny i przedszkolny Konkurs Recytatorski  
• 26.05.2015 – Gminny Konkurs Wiedzy „Omnibus” - hala GOKiS Tulce  
• 12.06.2015 – konkurs plastyczny przedszkolaków „Nasze emocje” (plakat i 

jury) wernisaż w  ZS K-wo 
• wystawa - prac plastycznych uczestników prowadzonych warsztatów- podczas 

festynów ZS w Tulcach, DNI GMINY, Żegnamy Wakacje  
• 25.04.2015 - Otwarte Spotkanie KTPPW w Kleszczewie i wystawa 

„Walczący o niepodległość”  
• 06.09.2015 – wystawa pracy dyplomowej „Projekt przebudowy Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie” ASP Mariki Borowczyk, 
mieszkanki Gowarzewo. 

Dział Imprez w GOKiS organizował poniższe wydarzenia o charakterze interdyscyplinarnym, 
a w jego pracach brali udział wszyscy pracownicy jednostki : 11.01.2015 – Finał WOŚP, 
AKCJĘ ZIMA,02.05.2015 – Majówka, zabawa taneczna – muszla koncertowa, 10.05.2015 – 
Dni Otwarte Funduszy Europejskich – park w Kleszczewie,  20.06.2015 – Dni Gminy – 
muszla koncertowa,  21.06.2015 – Dni Gminy – duża scena, AKCJĘ  LATO, 29.08.2015 – 
festyn gminny Żegnamy Wakacje w Tulcach,16.10.2015 – Dzień Seniora , gość Pani Alicja 
Majewska. 
Pan Maciej Frąckowiak przedstawił udział GOKiS-u w projekcie Powiatu Poznańskiego. W 
miesiącach kwiecień – maj GOK wziął udział w „projekcie świątki”, którego owocem była 
publikacja książki/broszury pt. „OKIENKA MATKI BOSKIEJ. Mała architektura sakralna 
powiatu poznańskiego. Inwentaryzacja i opis krzyży, kapliczek przydrożnych i 
przydomowych oraz elementów architektonicznych budynków mieszkalnych na obszarach 
powiatu poznańskiego związanych z kultem religijnym”. Wkład pracy polegał na 
przeprowadzeniu warsztatów fotograficznych dla dzieci biorących udział w projekcie oraz 
wykonaniu dokumentacji fotograficznej małej architektury sakralnej. 
Następnie Pan Żelazek przedstawił wykaz nieodpłatnych udostępnień pomieszczeń w GOK-u 
na działalność społeczną,  kulturalną i edukacyjną. Łącznie ponieszczenia udostępniono 61 
razy, a wartość tych udostępnień przekroczyła 10 000zł. Udostępnienia dotyczyły (w nawiasie 
podana ilość udostępnień): Sesje RG (11); zebrania wiejskie (2);  szkolenia i zebrania 
podmiotów UG (4); zebrania Spółki Wodnej (1); zebrania OSP (4); na siedziby Komisji 
Wyborczych (5); zebrania ZK (2); wydarzenia ZS Kleszczewo i innych podmiotów 
edukacyjnych ( 1 ); działalność PUP ( 7 ); przedstawienia, szkolenia, warsztaty, zebrania OPS 
( 9 ); zebrania, szkolenia, warsztaty członków Stowarzyszenie „Pomagam” ( 1 ); spotkania 
KLUBU  SENIORA ( 8 );  inne podmioty ( 6 ): zbiórka harcerska, spotkanie ZIT, Dzień 
Chorych – parafia Kleszczewo, Trakt Piastów, podpisanie umów notarialnych (UG). 
Odpłatnie pomieszczenia GOKiS-u udostępniono 3 razy: przedstawienie Dzień 
Dziadka/Babci (przedszkole Horyzonty), zebranie Sp. JANA oraz badanie wzroku. 
Następnie Pan Dyrektor przedstawił działalność Biblioteki Publicznej w Kleszczewie wraz z 
jej fili ą w Tulcach. Na prezentacji jaka została przedstawiona na komisji pokazano, że zadania 
jakie wykonuje ta jednostka to: umożliwienie korzystania z księgozbioru, wyposażenie GBP  
w system informatyczny, spotkania z przedszkolakami i głośne czytanie książek, pasowanie 
na czytelnika, spotkania autorskie, spektakle edukacyjne, konkursy, kiermasze książek, lekcje 
biblioteczne, imprezy kulturalne organizowane lub współorganizowane przez bibliotekę, 
działalność koła bibliotecznego, udział w programach, projektach, współpraca GBP  przy 
organizacji innych wydarzeń w jednostce, korzystanie ze sprzętu komputerowego, 
świadczenie usługi  kserograficzne – (190 zł w 2015r) 
Przybliżone zostały także liczby obrazujące zainteresowanie mieszkańców czytelnictwem. W 
2015r. było: odwiedzin w bibliotece  - 34905, odwiedzin w wypożyczalni – 23485, 



korzystający z czytelni -  8581 os., na koniec 2015 r. było 43060 wol. tj. 590 wol.  na 100 
mieszkańców, przybyło w 2015  r. 1670 wol. o wartości 12136,30 zł w tym: z zakupu 1292 
wol. wartości 26882,45 zł, dary od czytelników 378 wol. wartości 4086,69 zł, zarejestrowano 
1634 czytelników (tj. 22 na 100 mieszkańców)-wzrost o 64 czytelników.  
Wypożyczonych było 39690 wol. (tj. 544 wol.na 100 mieszkańców) – wzrost o 1983 wol. 
W Gminnej Bibliotece zainstalowany jest system informatyczny, który umożliwia wgląd do 
własnego konta bibliotecznego oraz dostęp do informacji o zbiorach. Zanotowano 8779 wejść 
do systemu, a roczny koszt jego utrzymania wyniósł w 2015r. 2520zł. W bibliotece istnieje 
również możliwość skorzystania ze sprzętu komputerowego (skorzystało 2839 osób), a od 
września w sali komputerowej  (dawnej tzw. kawiarence internetowej) zainstalowano 19 
komputerów, z których korzystali uczniowie ZS w Kleszczewie (lekcje informatyki).  

Gminna Biblioteka publiczna organizowała także szereg spotkań, imprez oraz konkursów: 
- spotkania z przedszkolakami i głośne czytanie książek – odbyły się 44 spotkania, w 
których uczestniczyło 888 dzieci  
 - poasowanie na czytelnika – 149 -ciu  uczniów kl. I  
o w Tulcach  IX/X – 79 osób 
o w Kleszczewie XI – 70 osób 
- spotkania autorskie w bibliotekach (329 -ciu uczestników): 
o 25.11 – z p. Mirosławą Woźną 

w Kleszczewie – uczniowie klas I SP – 69 osób 
o 7.12.- z p. Łukaszem Wierzbickim 

uczniowie kl. IV-VI SP w Kleszczewie – 100 osób  
uczniowie ZS w Tulcach - 160 osób 

- spektakle edukacyjne – organizowane przez biblioteki (ok. 490 uczestników) 
o 13.05 – w Tulcach i Kleszczewie  Teatr „Maska” z Krakowa - „Tajemnica zaginionych 

liter”   
w Tulcach - przedszkolaki – 100 osób, 
w Kleszczewie – uczniowie SP – 50 osób, 

o 3.06 – Kukiełkowy Teatr Lalek ”Pinokio” - spektakl pt.”Od Popiela do Piasta” 
w Kleszczewie – uczniowie kl. I –III SP – 120  osób,  

o 26.11 - w Tulcach i Kleszczewie  Teatr „Maska” z Krakowa – „Franio Niejadek” 
w Kleszczewie – przedszkolaki – 120 osób 
w Tulcach – przedszkolaki – 100 osób 

 - konkursy (365-ciu uczestników) - 
o Czytelnik Roku – nagrody i tytuł otrzymało130 osób  
o Literacka zagadka miesiąca – konkurs wiedzy -182 osoby 
o Zima w przysłowiach – konkurs wiedzy – 7 osób 
o Zimowy krajobraz – konkurs plastyczny- 8 osób 
o Jan Paweł II– konkurs wiedzy – 9 osób 
o Konkurs wiedzy o książce – dziś pytanie – dziś odpowiedź – 18 osób 
o Zwyczaje świąteczne – konkurs wiedzy – 5 osób 
o Kartka świąteczna – konkurs plastyczny – 6 osób 
- kiermasze książek – Wydawnictwo IBIS, Publicat, Drugi Tom   

o  4 w Kleszczewie 
o  4 w Tulcach 

- lekcje biblioteczne (261 uczestn.) 
o „Sygnatury, opisy i rozmieszczenie książek”- 1 spotkanie, 21 osób 
o „Co to jest katalog i do czego służy?” - 2 spotkania, 38 osób 
o „Wyszukiwanie informacji w słownikach i encyklopediach” – 1 spotkanie, 21 osób 
o „Czasopisma i książki popularnonaukowe w bibliotece” – 2 spotkania, 90 osób 
o „Symbole święta Niepodległości” – 1 spotkanie, 12 osób 
o „Poznajemy pracę w bibliotece” – 1 spotkanie, 26 osób 



o „Poznajemy Astrid Lindgren” – 1spotkanie, 27 osób 
o „Pippi” – 1 spotkanie, 26 osób 
- imprezy kulturalne organizowane przez bibliotekę (288-ciu uczestn.): 
o Narodowe Czytanie - ( Lalka – B. Prusa) - 40 osób  GBP i GOK- wrzesień  
o Cała Polska Czyta w Bibliotekach – czerwiec – 18 osób 
o Światowy Dzień Książki – kwiecień – 30 osób  
o Tydzień Bibliotek (wręcz. odznak Mali Czytelnicy) – maj 100 osób  
o Spotkanie z poezją księdza Jana Twardowskiego – czerwiec GBP i ZS w Kleszczewie 

– 100 osób 
- działalność Koła bibliotecznego. Spotkania odbywały się raz w tygodniu, w piątek po 
zajęciach lekcyjnych. Uczestnikami byli uczniowie klas drugich szkół podstawowych (29 
osób). 
Uczniowie uczestniczący w zajęciach: 
� wzbogacili wiedzę dotyczącą biblioteki i jej zasobów,  
� zapoznali się z pracami organizacyjno-technicznymi biblioteki i zasadami jej  

funkcjonowania, 
� rozwijali uzdolnienia plastyczne, 
� pogłębiali zainteresowania czytelnicze i poznawcze, 
- organizacja oraz udział GBP w innych  wydarzeniach, programach, projektach  
o Program Biblioteki Narodowej „Zakup nowości wydawniczych do bibliotek”   

Priorytet 1 – 10.321 zł  (rok 2015), 
o Program Biblioteki Narodowej Zakup nowości wydawniczych do bibliotek 

publicznych zgodnie z potrzebami partnerskich bibliotek szkolnych Priorytet 2 – 3840 
zł (rok 2014/2015), 

o Rządowy program w obszarze rozwijania zainteresowań uczniów przez promocje 
czytelnictwa wśród dzieci i młodzieży – „Książki naszych marzeń” – 5425 zł (rok 2015/2016), 

- współpraca GBP  przy organizacji: : 
o Akcja Lato (zapisy, pobieranie opłat, organizacja zajęć w bibliotece ). 
o Akcja Zima (zapisy, pobieranie opłat, organizacja zajęć w bibliotece). 
o Orkiestra Świątecznej Pomocy (transport, zapewnienie opieki nad wolontariuszami 

niepełnoletnimi). 
o Współorganizowanie  Przedszkolnego Konkursu Recytatorskiego. 
o Współpraca z ZS w Kleszczewie i ZS w Tulcach przy organizowaniu spotkań i 

wystaw. 
Pomieszczenia bibliotek pełnią również funkcję świetlic szkolnych, gdzie młodzież oczekuje 
na przyjazd autobusów, co niestety bardzo utrudnia podstawową bieżącą działalność. 
Działalność kulturalna GOKiS-u polega także na organizacji różnorodnych formy edukacji 
kulturalnej i wychowania poprzez sztukę - zajęcia dla dzieci : 
- plastyczne, 
- bębniarskie - od października 2015r. 
- fotograficzne – na bazie zakupionego w 2015 roku sprzętu, 
- wokalne – od września 2015 prowadzi je Pan Michał Jędrzejewski, 
- nauki gry na gitarze, 
- tańca nowoczesnego  i baletu  (realizowane przez podmioty zewnętrzne), 
oraz dla dorosłych: 
- kreatywności artystycznej, 
-  decoupage od mara 2015 – w Tulcach, 
- zespół śpiewaczy KLESZCZEWIANKI (47 prób, 9 koncertów w Gminie i 10 poza Gminą), 
- zespół śpiewaczy STOKROTKI (48 prób, 10 koncertów w Gminie i 14 koncertów poza 
Gminą Kleszczewo). 
Kolejną działalnością Gminnego Ośrodka Kultury jest redagowanie gazety gminnej 
„Samorząd”. W 2015 r. wydano 7 numerów (nakład 800 sztuk, a niesprzedanych zostaje 



około 50 sztuk) gazety mieszkańców Gminy Kleszczewo, w której poprzez zamieszczane 
artykuły szeroko informował o działalności gminnych jednostek organizacyjnych, o 
inwestycjach, o różnego rodzaju wydarzeniach i imprezach odbywających się na terenie 
Gminy. Z tytułu dystrybucji gazety GOKiS uzyskał około 1300 zł. oraz poprzez reklamy 
1000zł. W ubiegłym roku zmieniono drukarnię oraz polepszono jakość gazety poprzez 
zmianę formy na kolorowe wszystkie strony każdego egzemplarza. 
Następnie Pan Żelazek kontynuując swoją wypowiedź poruszył temat sportu w działalności 
GOKiS-u.  
Pani Batycka zauważyła, że w tym temacie jest wiele do zrobienia, żeby zachęcić młodzież 
do czynnego uprawiana sportu, w przeciwieństwie do chwili obecnej gdzie młodzi ludzie od 
najmłodszych lat spędzają wolny czas w barach.  
Pani Skarbnik zapytała Pana Dyrektora, czy pozyskiwane są środki zewnętrzne na działalność 
GOKiS-u. Powiedziała także, że pieniądze na ten cel pozyskać można z fundacji Radia 
Maryja, która finansuje projekty o charakterze patriotycznym i tu należałoby szukać 
dofinansowania.  
Pan Dyrektor odpowiedział, że pozyskiwane są środki zewnętrzne m.in. na Kleszczewskie 
Zaduszki z Kulturą, na festyny, biblioteka pozyskuje środki na zakup książek.  
Pan Rajchelt zapytał czy ilość osób korzystających z biblioteki nie jest w całości związana z 
wypożyczeniami przez młodzież szkolną. Radny uzyskał odpowiedź, że również mieszkańcy 
gminy popołudniami korzystają z bibliotek.  
W przyszłorocznym podsumowaniu działalności GOKiS zostanie przedstawiony rejestr 
wypożyczeń z podziałem na grupy wiekowe.  
Pan Maciej Frąckowiak powiedział, że po gimnazjum „tracimy” młodzież, która wyjeżdża do 
ponadgimnazjalnych szkół poza granice gminy. Wracają o późnych porach i trudno 
zmobilizować ich do przyjazdu do Kleszczewa na dodatkowe zajęcia.  
Pan Rajchelt zapytał, czy Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w dalszym ciągu w takim stopniu 
jak w 2015r będzie angażował się w Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy.  
Pan Maciej Frąckowiak powiedział, że w Gminie jest duże zainteresowanie tym 
wydarzeniem, jednak forma tego przedsięwzięcia uzależniona jest od aktywności szkół i firm 
z terenu Gminy. Nie ma wymogów co do formy tej imprezy jednak jak podaje Pan 
Frąckowiak – szef sztabu WOŚP w Gminie, narzucony jest szereg obowiązków związanych z 
kwestowaniem i liczeniem pieniędzy.  
Pan Żelazek przedstawił także  plany na 2016r.  Priorytetem jest: 

• Utrzymanie dotychczasowej oferty zajęć kulturalnych i sportowych oraz poziomu 
imprez 

• Wznowienie zajęć plastycznych w świetlicach 
• Organizacja "Szuflady" – forma przeglądu twórczości sztuki chowanej do 

szuflady.  
• Wznowienie zajęć sekcji szachowej 
• Wznowienie Kleszczewskiej Szybkiej Piątki. 

Pani Batycka zapytała czy znany jest już artysta występujący na Dniu Seniora oraz na dniach 
Gminy Kleszczewo. Pan Żelazek poinformował, że gwiazdą Dni Gminy Kleszczewo będzie 
zespół Myslovitz, a pozostałe zespoły są na etapie porozumienia się. Koszt występu samej 
gwiazdy wynosi około 33 000 i jest to cena wysoka ale do zaakceptowania za tej klasy 
wykonawcę.  
Pan Szafrański zapytał ilu widzów przyciąga koncert gwiazdy. W odpowiedzi od Pana 
Żelazka dowiedział się, że przez cały dzień imprezy przewija się około 800 osób. Obecnie 
Dni Gminy Kleszczewo mają większy budżet dla utrzymania odpowiedniego poziomu.  
Pan Szafrański zapytał ilu widzów przyciąga sam koncert, w odpowiedzi usłyszał, że około 
300 – 400 osób. 
 Pan Rajchelt mówił, że dawniej na stadionie podczas koncertów było więcej publiczności 
choć uzależnione to było od pogody.  



Pan Frąckowiak powiedział, że w roku 2015 pojawiła się reklama na telebimie promująca Dni 
Kleszczewa, ale to nie przełożyło się na lepszą frekwencję. 
 Pan Żelazek zauważył, że imprezami w Gminie interesują się turyści, a mieszkańcy z tego 
nie korzystają. Pan Szafrański zapytał skąd wiedzą turyści o imprezach w Gminie. W 
odpowiedzi dowiedział się, że imprezy są promowane np. na stronach internetowych Gminy 
lub koncerty na stronie wykonawcy. 
Pani Sekretarz powiedziała, że takie koncerty na terenie gminy są celowe, gdyż każdy ma 
możliwość uczestnictwa i zobaczenia na żywo gwiazdy. Kleszczewo jest siedzibą Gminy i tu 
powinny się odbywać duże imprezy plenerowe. Mamy organizowane imprezy tylko jako 
mieszkańcy nie umiemy z tego korzystać. 
Pan Szafrański zaproponował, żeby próbować przenieść imprezę do większej miejscowości, 
np. Tulec czy Gowarzewa i zobaczyć jaki będzie skutek. Pani Sekretarz powiedziała, że im 
więcej występów dzieci tym więcej pojawia się rodziców i tym samym zwiększa się 
frekwencja.  Pan Szymczak powiedział, że społeczność wyraża opinię, że wszystko dzieje się 
w Kleszczewie, a w większych miejscowościach Gminy nie robi się nic. Narzekanie 
mieszkańców zaczyna się od inwestycji, a kończy na działalności GOKiS.  
Pan Szymczak spotkał się z opinią mieszkańców, że działalność Gminy ukierunkowana jest 
na rozbudowę stadionu lekkoatletycznego w Kleszczewie, a nie szkoły w Tulcach. 
Pani Sekretarz powiedziała, że obecne spotkanie nie jest poświęcone inwestycjom w Gminie, 
najbardziej przykre jest to, że informacje nieprawdziwe rozpowszechniane są poprzez 
niektórych radnych. Do tego problemu proponuje wrócić na sesji Rady Gminy. 
Pan Żelazek powiedział, że każdego roku, w 2015r było to w listopadzie odbywa się 
spotkanie dotyczące kalendarza imprez Gminy w celu konsultacji terminów. Omawiane są 
plany, ustalany kalendarz i na początku roku na stronie internetowej Gminy jest on 
zamieszczany, a w razie zmian aktualizowany.  
W dalszej części posiedzenia komisji Pan Żelazek przedstawił realizowane zadania w sekcji 
sportowej GOKiS-u. Jej zadaniem jest zaspokajanie potrzeb mieszkańców Gminy w zakresie 
sportu i rekreacji poprzez: 

� zapewnienie stałej oferty zajęć sportowych i organizację różnorodnych form 
aktywności ruchowej 

� działalność poszczególnych sekcji sportowych działających przy GOKiS-ie  
� stwarzanie warunków dla amatorskiego ruchu sportowego ( np. poprzez 

zapewnienie opieki merytorycznej nad zajęciami i grupami, organizowanie różnych 
form współzawodnictwa sportowego) 

� udostępnianie bazy sportowej będącej w zarządzaniu GOKiS-u na potrzeby sportu i 
rekreacji.  

Realizacja zadań statutowych opiera się o obiekty sportowe i rekreacyjne znajdujące się w 
poszczególnych miejscowościach Gminy Kleszczewo,  przekazane GOKiS-owi w 
zarządzanie (na bieżąco utrzymywanie ich w eksploatacji): Kompleks obiektów sportowych 
w Tulcach i Kleszczewie, w skład którego wchodzą hale sportowe, boiska z nawierzchnią 
naturalną (trawiaste)  i boiska ORLIK oraz dodatkowo w Kleszczewie – górka saneczkowa; 
Boisko  ze sztuczną nawierzchnią w Ziminie; Strzelnica  sportowa  w domu „Nad Stawem” w 
Tulcach; Place  zabaw dla dzieci w poszczególnych miejscowościach Gminy.  
W Gminie Kleszczewo działają następujące sekcje: karate, tenisa stołowego – seniorów, 
młodzieżowej sekcji tenisa stołowego, piłki ręcznej dla dziewcząt, szachów, lekkiej atletyki, 
badmintona. 
Sekcja karate cieszyła się największym zainteresowaniem młodych mieszkańców Gminy. Do 
czerwca 2013 r. prowadziła zajęcia w przedszkolach. Po zmianie przepisów sekcja liczy 24 
członków, którzy ćwiczą pod okiem szkoleniowców. Zawodnicy startowali w licznych 
turniejach, niestety rok 2015 nie przyniósł jakiś znaczących sukcesów, będących udziałem 
zawodników sekcji w poprzednich latach.  



Sekcja zorganizowała w 2015 r. w dniach 1-3  maja XI Zgrupowanie Karate oraz Otwarte 
Konsultacje Kadry Wielkopolski Karate PERFEKCJA 2015. Treningi prowadzili trenerzy 
Kadry Narodowej Polskiego Związku Karate Fudokan Sensei Maurycy Wawrzyniak 5Dan, 
Sensei Cezary Grenda 3Dan oraz Sensei Arkadiusz Borowicz 3Dan. W zajęciach 
uczestniczyło około 90 osób; Letnie zgrupowanie karate  w Pucku, w którym uczestniczyło 
12 zawodników; 22 listopada 2015 r. Staż z mistrzem karate  TAKE  MASA  OKUYAMA  - 
10 dan, w którym uczestniczyło ok. 100 osób. 
Kolejną omawianą była sekcja tenisa stołowego, która utrzymuje swój poziom sportowy. 
Obecnie objętych zajęciami sekcji są 24 osoby. Pierwszy zespół występuje w III lidze, a drugi  
zespół w IV lidze PZTS.    W 2015  odbyły się Otwarte  Mistrzostwa  o Puchar Wójta Gminy 
Kleszczewo (uczestniczyło 82 zawodników z Wielkopolski) turniej odbywa się corocznie w 
pierwszą sobotę marca, Mistrzostwa Gminy  Kleszczewo,  II Memoriał im. W. Perdocha, 
radnego gminy i działacza sportowego. 
Sekcja młodzieżowa rozpoczęła swoją działalność we wrześniu 2014 r. Szkoleniem w 2015 
roku objętych było  21 osób. Zajęcia prowadził Leszek Hyżyk. Frekwencja na zajęciach 
wynosiła 90%.  
W 2015 roku wzięto udział w 28 zawodach na terenie Wielkopolski ( Gniezno; Poznań; 
Oborniki; Krzyż; Kiszkowo) w turniejach Grand Prix Wielkopolski oraz w turniejach 
Szukamy Młodych Talentów. Największym sukcesem było wywalczenie tytułu mistrzyni 
Wielkopolski w kategorii Skrzatek rocznik 2006 i młodsze przez Lenę Kasprzak. 
Wyróżniający się zawodnicy wzięli udział w konsultacji szkoleniowej w Szwecji (miasto 
Karlsborg). Odbył się także Andrzejkowy Turniej dla dzieci i młodzieży  przy wsparciu 
finansowym PGNiG obrót detaliczny (otrzymano 5000zł). 
W czasie ferii zimowych zajęcia dla chętnych, w których średnio brało udział 12-13 
uczestników. W czasie wakacji letnich zorganizowano obóz w dniach 11.08-22.08.2015r  w 
Wyrzysku, w którym uczestniczyło 8 zawodników.  
Sekcja piłki ręcznej dziewcząt powstała stosunkowo niedawno i budowała pozycję piłki 
ręcznej na sportowej mapie Gminy od podstaw. Aktualnie treningi prowadzone są w 3 
grupach, dwie grupy dla dziewczynek ze szkół podstawowych i jedna grupa dla dziewczynek 
z gimnazjum. Obecnie w zajęciach pod okiem dwóch instruktorów uczestniczy 69 dziewcząt. 
Działacze sekcji zorganizowali w 2015 r. w  czerwcu  w hali sportowej w Tulcach Turniej 
Piłki Ręcznej Dziewcząt Szkół Podstawowych Gminy Kleszczewo, który miał na celu 
podsumowanie całorocznej pracy, w którym udział wzięły cztery zespoły z terenu Gminy. 
Podobnie jak to było w ostatnich latach systematyczne promowanie dyscypliny na terenie 
naszych szkół ułatwiło wysokie wyniki osiągnięte we współzawodnictwie Szkolnego 
Związku Sportowego.   
Sekcja szachów działała do czerwca 2015 r. - chwilowo jest zawieszona w działaniu. Jak 
podaje Pan Żelazek poszukuje obecnie odpowiedniego instruktora, który potrafiłby 
przyciągnąć dzieci i młodzież do tej dyscypliny. Sekcja posiada bogate tradycje na terenie 
naszej Gminy. Sekcja jest organizatorem turnieju szachowego dla dzieci i młodzieży z terenu 
Gminy Kleszczewo rozgrywanego podczas AKCJI ZIMA. 
Sekcja lekkoatletyczna powstała w sierpniu 2013 r, na podstawie decyzji Zarządu Klubu, 
wynikającej z dużego zainteresowania nowymi formami działania, które zostały podjęte przez 
pracowników GOKiS-u - organizacja zgrupowań  NORDIC WALKING i biegów, które 
odbyły się po raz pierwszy na terenie Gminy w ramach akcji POLSKA  BIEGA. Sekcja 
specjalizuje się na razie w biegach ulicznych oraz w zajęciach NORDIC WALKING. 
Sekcja badminton  powstała na początku marca 2014 r. po feriach zimowych, na których po 
raz pierwszy zorganizowano zajęcia prowadzone przez instruktora badmintona p. Czesława 
Kozielskiego. Później zajęcia prowadzili wolontariusze. Obecnie regularnie w zajęciach 
uczestniczy od 10 do 17 dzieci ze szkoły podstawowej. 12 dzieci regularnie uczestniczyło w 
zawodach organizowanych w naszym regionie. 
Zawodnicy sekcji badmintona brali udział w zawodach o zasięgu wojewódzkim w takich 



miejscowościach jak Przeźmierowo, Słupca, Dominowo, Gniezno oraz w turniejach 
organizowanych hali sportowo-widowiskowej w Kleszczewie. Do tego należy dodać wysokie 
miejsca w zawodach w współzawodnictwie szkolnym. We wszystkich tych zawodach nasi 
zawodnicy odnieśli znaczące sukcesy, co jak na nowopowstałą drużynę zostało zauważone i 
docenione w Wielkopolskim Związku Badmintona. 
Pan Wawrzyniak zadał pytanie jaką kwotę pieniędzy wydaje się na sekcje sportowe. W 
odpowiedzi dowiedział się, że 50 000zł. Na kolejne pytanie Pana Wawrzyniaka jakie jest 
finansowanie sekcji lekkoatletycznej i ile osób bierze w niej udział Pan Żelazek odpowiedział, 
że zajęcia w tej sekcji to w chwili obecnej Nordic Walking,  odpłatne od osoby dorosłej 15zł, 
a od dziecka 10zł oraz, że na sekcję lekkoatletyczną z budżetu Gminy nie są przeznaczone 
żadne pieniądze. Pan Rajchelt zauważył, że w latach wcześniejszych sukcesy odnoszone w 
sekcji piłki ręcznej były większe. Pan Żelazek odpowiedział, że obecnie sukcesy są mniejsze 
gdyż to szkoły zgłaszają drużyny na turnieje, a nie GOKiS. Sekcja zajmuje się szkoleniem, a 
nie bierze udziału w rozgrywkach. Pan Rajchelt zapytał, czy jeśli powstałaby bieżnia to 
powstałaby równolegle sekcja sprinterska. Pan Żelazek odpowiedział, że zalążki już są, a 
zajmują się tym animatorzy na „orlikach”. Są tam ogólnorozwojowe zajęcia atletyczne, ale 
jest problem z bieżnią. W miejscowości Tulce  nie ma możliwości stworzenia bieżni okrężnej.  
Ewentualnie bieżnia 100m może powstać oraz skocznia. Obecnie trenujący muszą jeździć do 
Poznania. Tam gdzie jest możliwość sprzętowa jak podaje Pan Żelazek tam odnosi się 
sukcesy. Podsumowując wystąpienie Dyrektora GOKiS-u  
Pan Szymczak zaproponował wznowienie zawieszonych zajęć z karate w przedszkolach na co 
Pan Żelazek odpowiedział, że w ramach godzin nie można tego zrobić. 
 
Ad 2. 
W dalszej części posiedzenia przedstawione zostały następujące projekty uchwał : 
● Projekt Uchwały Nr XV/101/2016 w sprawie: przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczewo w 2016r.  
Pani Nowicka poinformowała, że do końca marca każdego roku Gmina musi uchwalić 
program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Kleszczewo. Do pierwszego lutego mieliśmy obowiązek przesłać projekt tego 
programu do Powiatowego Lekarza Weterynarii, do organizacji społecznych działających na 
terenie Gminy i ich statutowym celem jest ochrona zwierząt, a także do zarządców i 
dzierżawców Kół Łowieckich działających na terenie Gminy.  Powiatowy Lekarz Weterynarii 
zaopiniował ten projekt pozytywnie, miał uwagę co do tego, że na terenie Gminy Kleszczewo 
nie ma wyznaczonego gospodarstwa rolnego, do którego jak Pan Wójt uzna należało by 
przekazać zwierzęta, którymi właściciel kontrolowanego gospodarstwa się źle zajmuje. Jeśli 
chodzi o Koła Łowieckie i towarzystwa opieki, żadne z tych instytucji nie zgłosiło swoich 
zastrzeżeń do tego projektu.  Nie mamy żadnych informacji jakie towarzystwa opieki działają 
na terenie Gminy ale wszystkie dokumenty w tej sprawie wysyłane zostały do stowarzyszenia 
„Benek” z siedzibą w Szewcach, do Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Poznaniu oraz 
do stowarzyszenia działającego przy schronisku w Skałowie. Informacja została w tej sprawie 
umieszczona na stronie internetowej z terminem 21 dni na składanie uwag, nikt takich uwag i 
wniosków nie wniósł. Pani Nowicka poinformowała, że jedyną zmianą w dokumencie w 
porównaniu do dokumentu z zeszłego roku jest to, że zwierzęta nie są przekazywane do 
przytuliska w Nagradowicach tylko są kierowane do Schroniska w Skałowie. Pani Sekretarz 
wyjaśniła, że już od jakiegoś czasu Gmina w tym dokumencie nie podaje ewentualnego 
miejsca gdzie zwierzęta mogą być przekazywane między innymi z tego powodu, że za samą 
gotowość danego gospodarza do przyjęcia zwierząt należało by płacić, a to wiąże się z 
kosztami. Jak dodaje do tej pory na terenie Gminy nigdy nie zaistniała sytuacja, że zwierzęta 
były by zabierane danemu rolnikowi, który źle się nimi opiekuje  i umieszczane w innym 
gospodarstwie. Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 



● Projekt Uchwały Nr XV/102/2016 w sprawie: przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 
Zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata 2016-2019” przedstawiła Pani Karolina El-Masri-
Jankiewicz. Przyjęcie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla  Gminy Kleszczewo na 
lata 2016-2019 przez Radę Gminy wynika z art. 7  ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 
samorządzie gminnym, który mówi, że zadania własne Gminy obejmują sprawy  ochrony 
zabytków i opieki nad zabytkami, oraz z art. 87 ust 1 i 2  ustawy z dnia 23 lipca 2003r. o 
ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, z których wynika, że wójt sporządza  gminny 
program opieki nad zabytkami na okres 4 lat. Program opieki nad zabytkami ma na celu w 
szczególności: 

1) włączenie problemów ochrony zabytków do systemu zadań strategicznych, 
wynikających z koncepcji przestrzennego zagospodarowania kraju; 

2) uwzględnianie uwarunkowań ochrony zabytków, w tym krajobrazu kulturowego i 
dziedzictwa archeologicznego, łącznie z uwarunkowaniami ochrony przyrody i 
równowagi ekologicznej; 

3) zahamowanie procesów degradacji zabytków i doprowadzenie do poprawy stanu ich 
zachowania; 

4)  wyeksponowanie poszczególnych zabytków oraz walorów krajobrazu kulturowego; 
5) podejmowanie działań zwiększających atrakcyjność zabytków dla potrzeb 

społecznych, turystycznych i edukacyjnych oraz wspieranie inicjatyw sprzyjających 
wzrostowi środków finansowych na opiekę nad zabytkami; 

6) określenie warunków współpracy z właścicielami zabytków, eliminujących sytuacje 
konfliktowe związane z wykorzystaniem tych zabytków; 

7) podejmowanie przedsięwzięć umożliwiających tworzenie miejsc pracy związanych z 
opieką nad zabytkami. 

Zgodnie z ust. 3 w/w ustawy gminny program opieki nad zabytkami przyjmuje Rada Gminy, 
po uzyskaniu opinii wojewódzkiego konserwatora zabytków. Wielkopolski Wojewódzki 
Konserwator  Zabytków  pismem Nr Po. 4204.1.2015 z dnia 26 stycznia 2016r. zaopiniował 
pozytywnie przedstawiony „Gminny Program Opieki nad Zabytkami dla Gminy Kleszczewo  
na lata 2016-2019”. 
„Program opieki nad zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata 2016-2019” zawiera szereg 
informacji zgodnie z szczegółowymi celami o których wcześniej wspomniała. 
Program ten na wstępnie przywołuje strategiczne cele polityki państwa w zakresie ochrony 
zabytków takie jak: Narodowa Strategia Rozwoju Kultury na lata 2004-2013 oraz Krajowy 
program ochrony zabytków i opieki nad zabytkami na lata 2014-2017. W  nich są określone 
podstawowe cele polityki w zakresie ochrony zabytków oraz kierunków i zadań 
poszczególnych organów administracji publicznej w zakresie ochrony i opieki nad zabytkami, 
wzmocnienie ochrony, opieki nad dziedzictwem kulturowym oraz sposób finansowania  
planowanych działań wraz z harmonogramem ich realizacji. Gminny program opieki nad 
zabytkami jest tworzony w relacji z dokumentami wykonanymi na poziomie Województwa  i 
Powiatu takimi jak: 

1. Strategia rozwoju Województwa Wielkopolskiego. 
2. Plan zagospodarowania przestrzennego Województwa Wielkopolskiego.  
3. Wielkopolski Wojewódzki Program Opieki nad Zabytkami na lata 2013-2016. 
4. Strategia Rozwoju Powiatu Poznańskiego na lata 2006-2015. 
5. Program Opieki nad Zabytkami Powiatu Poznańskiego na lata 2012-2015. 

Dokumenty te zawierają cele oraz plany mające na celu analizę, ochronę i  promocję 
dziedzictwa kulturowego i dziedzictwa narodowego. Przedstawiają szczegółową 
charakterystykę dziedzictwa kulturowego Wielkopolski z podaniem ilości obiektów 
wpisanych do rejestru zabytków oraz wyszczególniają pozostałe formy ochrony zabytków, a 
także zwracają uwagę na bieżące problemy związane z ochroną dziedzictwa takie jak brak 
odpowiednich funduszy  na nowe badania czy konserwację obiektów, których stan techniczny 



sie pogarsza. W programie prezentowane są obiekty zabytkowe wpisane do rejestru zabytków 
nieruchomych takie jak: 
-Gowarzewo - park, 1 poł. XIX, oraz aleja kasztanowców do wsi Tulce 
-Kleszczewo - kościół par. p.w. Wszystkich Świętych, drewniany z 1760, , oraz park dworski 
- Komorniki - park dworski, 2 poł. XIX,  
- Krerowo - kościół par. p.w. św. Jana Chrzciciela, a także drewniana dzwonnica, oraz dwór z 
1906r. ,  
- Nagradowice- zespół dworski, pocz. XX: 
- Tulce - kościół p.w. Narodzenia NMP, 1 poł. XIII, XVI, XVIII-XX, oraz zespół pałacowy, 

XIX-XX: 
Poza obiektami wpisanymi do rejestru zabytków na terenie Gminy znajdują się również 
obiekty zabytkowe ujęte w Gminnej Ewidencji Zabytków, która została przyjęta 
Zarządzeniem nr 35/2015 przez Wójta Gminy Kleszczewo w dniu 8 czerwca 2015 r. 
Prowadzona jest systematyczna weryfikacja gminnej ewidencji zabytków na podstawie  
przeglądów w terenie oraz uzupełnianie kart obiektów o uzyskane dane i dokumentację 
fotograficzną, wprowadzanie zmian dot. rozbiórek, modernizacji, remontów, stosunków 
własnościowych.  Wyłączenia lub włączenia nowych obiektów odbywają się w porozumieniu 
z Wielkopolskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków- taki przypadek miał miejsce w 
zeszłym roku, gdzie w uzgodnieniu z WWKZ z ewidencji został wyłączony budynek 
mieszkalny w Gowarzewie przy ul. Starowiejskiej 8. Niniejsza zmiana w ewidencji została 
przyjęta zarządzeniem Wójta Gminy Kleszczewo nr 41/2015 z dnia 1 lipca 2015r. 
Oprócz zabytków nieruchomych na terenie Gminy znajdują się również zabytki ruchome- w 
szczególności są to elementy wyposażenia kościoła w Tulcach oraz drewnianego kościoła w 
Kleszczewie, a także stanowiska archeologiczne, których koncentracja stwierdzona została 
wokół Gowarzewa, Śródki, Tulec i Krerowa, a ich zagęszczenie występuje wzdłuż doliny 
rzeki Kopli. Jak informuje w programie omówiony został stan zachowania zabytków 
nieruchomych oraz stanowisk archeologicznych oraz przybliżono obszary największego 
zagrożenia dla zabytków nieruchomych, do których zalicza się między innymi brak dbałości o 
harmonijne współistnienie w przestrzeni tradycyjnej zabudowy z obiektami współczesnymi, 
co skutkuje zanikiem charakterystycznych panoram wiejskich, brak nadzoru 
konserwatorskiego nad remontami, brak środków finansowych na ich remonty i utrzymanie. 
Na zakończenie omówione zostały kierunki działań dla realizacji celu opracowania gminnego 
programu opieki nad zabytkami, którym jest poprawa stanu zachowania lokalnego 
dziedzictwa kulturowego. Realizacja tych działań odbywa się w oparciu o istniejące 
instrumenty prawne  i działania ochronne, do których należą: 

1) sporządzenie gminnej ewidencji zabytków nieruchomych, 
2) sporządzenie gminnej ewidencji zabytków archeologicznych, która została wykonana 

w 2013r., a w 2015 r. została przekazana do uzgodnienia z Wielkopolskim 
Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków,a także:  

3) udostępnianie i promocja zabytków: 
4) popularyzacja i edukacja 
5) włączenie zabytków w procesy gospodarcze 
6) aktywizacja  społeczności lokalnych na rzecz opieki nad zabytkami 
7) zasady ochrony zabytków archeologicznych. 

Realizacja poszczególnych celów gminnego programu opieki nad zabytkami uzależniona jest 
corocznie od posiadanego przez Gminę budżetu oraz zewnętrznych źródeł finansowania, 
które zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami z dnia 23 lipca 2003 r. 
udzielane są przez: 

- Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego  
- Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  
- Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego Departament Kultury  
- Starostwo Powiatowe w Poznaniu  



- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu środki na 
zadania związane z ochroną i kształtowaniem przyrody. 

Pani El-Masri-Jankiewicz poinformowała, że zgodnie z art. 87 ust. 5 ustawy z dnia 23 lipca 
2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Wójt Gminy Kleszczewo  jest 
zobowiązany do sporządzania co  2 lata do stosownego sprawozdania z gminnego programu 
opieki nad zabytkami, które następnie będzie  przedstawiane Radzie Gminy.  Po 4 latach 
program zostanie poddany aktualizacji i ponownie przyjęty przez Radę. Proces osiągania 
celów Programu będzie monitorowany przez zespół koordynujący, monitorujący program 
poprzez analizę i ocenę przebiegu ich realizacji oraz analizę i ocenę stopnia uzyskanych 
efektów. 
Pan Wójt poinformował, że w ostatnim czasie razem z Konserwatorem oglądali budynek w 
parku w Komornikach w celu ewentualnego przejęcia go razem z parkiem, ale po wnikliwej 
analizie stanu tego obiektu została podjęta decyzja o wstrzymaniu się z przejęciem go na stan 
Gminy.  Pan Wójt poinformował, że w tej kwestii będzie szukane rozwiązanie, ale to na 
pewno nie nastąpi w najbliższym czasie gdyż by przejąć ten obiekt trzeba by dysponować 
ogromnymi nakładami finansowymi, a Gmina w chwili obecnej takimi nie dysponuje.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
 
● Projekt Uchwały Nr XV/103/2016 w sprawie: zmiany nazwy części ulicy w miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani El-Masri-Jankiewicz. Konieczność zmiany nazwy fragmentu 
ulicy Swarzędzkiej wynika z faktu, iż dotychczasowa numeracja porządkowa budynków była 
realizowana od skrzyżowania z ulicą Tulecką w kierunku Swarzędza. Ze względu na brak 
zabudowań przy ul. Swarzędzkiej w kierunku Kleszczewa, dotychczas nie został nadany 
żaden numer porządkowy. Pani Jankiewicz poinformowała, że w dniu 04.02.2016r. do 
Urzędu Gminy wpłynął wniosek firmy Dino Polska S.A. o nadanie numeru porządkowego dla 
budynku, który powstanie na działce nr 127/1 zlokalizowanej przy ul. Swarzędzkiej w rejonie 
skrzyżowania z ulicą Tulecką w Gowarzewie. W przypadku nadania numeru porządkowego 
dla budynku firmy Dino przy ul. Swarzędzkiej oraz powstania w przyszłości  innych 
zabudowań  w kierunku Kleszczewa niemożliwe będzie zachowanie kolejności numeracji. 
Pani Jankiewicz podała, że nadanie części ulicy Swarzędzkiej, usytuowanej pomiędzy ulicą 
Tulecką w Gowarzewie,  a miejscowością Tanibórz  ulica Kleszczewska wpłynie na lepszą 
orientację w terenie poprzez wskazanie kierunku oraz  na zachowanie kolejności numeracji.  
Pan Rajchelt zapytał czy można coś zrobić w ramach lepszej organizacji aby na ul. Lipowej 
ustawić tabliczkę informacyjną wskazującą kierunek i kolejne numery domów by nie było 
więcej sytuacji, że np. karetka nie może odnaleźć danego numeru domu, bo kolejność 
numeracji na tej ulicy jest dość mocno skomplikowana. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
 
● Projekt Uchwały Nr XV/104/2016 w sprawie: określenia wysokości oraz zasad ustalenia i 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Ustawa o opiece nad dziećmi do lat 3 stanowi, że z 
budżetu Gminy mogą być udzielane dotacje na żłobki, kluby dziecięce i dla opiekunów. Pani 
Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały powstał na podstawie konsultacji 
przeprowadzonych podczas poprzednich posiedzeń Komisji Rady Gminy w styczniu. 
Pani Sekretarz podkreśliła, że projekt uchwały  przewiduje, iż dotacje otrzyma podmiot, który 
utworzy na terenie gminy żłobek a dotacja dotyczy dzieci zamieszkujących teren gminy. 
Sekretarz poinformowała, iż zdaniem Pani Mecenas może to być uznane za niezgodne z 
prawem, bowiem takie rozstrzygnięcia np. w Lublinie czy Szczecinie RIO zakwestionowała 
tego typu zapis.  
Pani Sekretarz poinformowała Radnych, iż  dotacja celowa przeznaczona jest na sprawowanie 
opieki nad dzieckiem przez podmiot wymieniony w § 1, w szczególności na dofinansowanie : 



1) zapewnienia dziecku opieki w warunkach bytowych zbliżonych do warunków 
domowych, 

2) zagwarantowania dziecku właściwej opieki pielęgnacyjnej oraz edukacyjnej przez 
prowadzenie zajęć zabawowych z elementami edukacji z uwzględnieniem 
indywidualnych potrzeb dziecka, 

3) prowadzenia zajęć opiekuńczo-wychowawczych i edukacyjnych uwzględniających 
rozwój psychomotoryczny dziecka, właściwy do wieku dziecka. 

Pani Sekretarz powiedziała, że dotacji celowej udziela się pod warunkiem zapewnienia przez 
żłobki opieki nad dzieckiem w minimalnym wymiarze 8 godzin dziennie, i że proponowana 
jest  kwota dofinansowania  300zł. miesięcznie na dziecko.  
Pani Sekretarz powiedziała, iż podmioty ubiegające się o dotację zobowiązane są złożyć 
wniosek o udzielenie dotacji celowej Wójtowi  Gminy Kleszczewo  nie później niż do dnia 30 
września roku poprzedzającego rok udzielenia dotacji, a wzór wniosku o udzielenie dotacji 
celowej stanowi załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.  
W dalszej części poinformowała, że podmiot, o którym mowa w § 1, któremu przyznano 
dotację celową, w terminie do 10 dnia każdego miesiąca przedstawia organowi dotującemu 
informację o liczbie dzieci uczęszczających do żłobka według stanu na pierwszy dzień 
miesiąca, w którym udzielana jest dotacja, a wzór informacji, o której mowa, stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  
W dalszej części Pani Sekretarz wyjaśniła, że dotacja, przekazywana będzie w transzach 
miesięcznych, w terminie do ostatniego dnia każdego miesiąca, z tym, że transza za grudzień 
będzie przekazana w terminie do dnia 15 grudnia na wskazany przez podmiot prowadzący 
żłobek rachunek bankowy, po uprzednim złożeniu informacji o faktycznej liczbie dzieci 
objętych opieką.  
Jak wyjaśnia Pani Sekretarz podmiot prowadzący żłobek sporządza roczne rozliczenie 
wykorzystanej dotacji, ujęte w zbiorczym zestawieniu, obejmujące informację o kwocie 
otrzymanej dotacji oraz faktycznej liczby dzieci, z wyszczególnieniem kwot na poszczególne 
rodzaje wydatków bieżących związanych z zapewnieniem opieki nad dziećmi poniesionymi 
w danym roku, wg wzoru stanowiącego załącznik nr 3 do niniejszej uchwały. Rozliczenie 
wykorzystania dotacji podlega przekazaniu Wójtowi  Gminy Kleszczewo do dnia 20 stycznia 
roku następnego po roku udzielenia dotacji lub w przypadku, gdy podmiot kończy 
działalność, w trakcie roku budżetowego, w terminie 30 dni po otrzymaniu ostatniej transzy 
dotacji. Podmioty, o których mowa w § 1 uchwały, zobowiązane są wykorzystać przyznaną 
dotację do dnia 31 grudnia roku, w którym jej udzielono, a kwotę dotacji niewykorzystanej w 
tym terminie zwrócić do budżetu Gminy Kleszczewo - w trybie i na zasadach określonych 
ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (tekst jednolity Dz.U. z 2013r. poz. 
885 ze zm.)  
Pani Sekretarz dodała, że podmiot, o którym mowa w § 1, może złożyć wniosek o dotację na 
rok 2016 w terminie 14 dni od dnia wejścia w życie niniejszej uchwały, przepis § 4, ust. 2 
stosuje się odpowiednio. Wówczas jak wyjaśnia Pani Sekretarz dotacja, o której mowa w ust. 
1 zostaje przyznana od miesiąca następującego po miesiącu, w którym został złożony 
wniosek.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 
● Projekt Uchwały Nr XV/105/2016 w sprawie: zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę oraz projekt  Uchwały Nr XV/106/2016 w sprawie zatwierdzenia taryfy 
za zbiorowe odprowadzanie ścieków, przedstawili pracownicy Zakładu Komunalnego 
Dyrektor Ryszard Pomin oraz  Pani Magdalena Dubińska. 
Pani Dubińska poinformowała, że Zakład Komunalny na podstawie kosztów z lat ubiegłych 
przeprowadził analizę i wnioskuje o zmianę taryfy opłat na 2016r. za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę z wodociągów gminnych w wysokości 4,60 zł netto  za 1 m3 wody, oraz stawkę 
abonamentową na miesiąc w wysokości 5,00zł. netto, a także opłat za zbiorowe 



odprowadzanie ścieków do gminnych urządzeń kanalizacyjnych w wysokości 6,15 zł netto za 
1m³ odprowadzonych ścieków.  
Proponuje się stawkę opłaty abonamentowej za utrzymanie w gotowości urządzeń 
kanalizacyjnych w wysokości 6,00 zł netto od dostawcy ścieków na miesiąc. 
Pani Dubińska poinformowała, że proponuje się wprowadzenie  taryfy opłat za zrzut ścieków 
dostarczonych wozami asenizacyjnymi  do gminnej oczyszczalni ścieków w Nagradowicach 
w wysokości 8,15 zł netto za 1 m³. 
Pani Dubińska poinformowała, że  koszty razem to : 1 739 982zł, wynagrodzenia z narzutami: 
484 307zł, materiały: 195 387zł, energia: 130 647zł, opłaty za korzystanie ze środowiska: 
21 077zł, podatki i opłaty inne: 70 260zł, usługi obce: 129 694zł, pozostałe koszty: 32 081zł. 
Koszty zakupionej  wody: to kwota  676 529zł. Do kalkulacji przyjęte zostało na 2016r. 
koszty 1 823 465zł. 
Pan Pomin wyjaśnił, iż wzrost cen za wodę i ścieki wiąże się z tym, iż Zakład Komunalny 
chce odejść od dotacji z Gminy, a ta w latach poprzednich wynosiła 78gr od m3czyli cena 
sumaryczna za wodę była 4,98zł za m3 wody. 
Pan Szafrański zapytał się z czego wynikała ta dotacja. Pan Pomin wyjaśnił, że dotacja w 
takiej formie funkcjonuje od 2 lat gdyż to wówczas Zakład Komunalny zaczął ponosić koszty 
związane z podatkiem od nieruchomości (wymagania ustawowe) i to wtedy zdecydowano się 
na takie rozwiązanie by wyższe wydatki nie wpłynęły na wzrost ceny wody i ścieków.  
Pan Pomin poinformował, że w cenie zakupu wody aż 40 % to koszty jej zakupu z 
AQUANETU. 
Pan Rajchelt zauważył, że ceny podane są w netto, a doliczając VAT cena robi się znacznie 
wyższa, poprosił o podanie kwoty o ile wzrosną przychody związane z podwyższeniem 
opłaty abonamentowej.  
Pani Dubińska wyjaśniła, że w roku 2015 z tytułu wnoszenia opłaty abonamentowej wpłynęła 
kwota 50 903zł. a po podwyżce będzie to 147 840zł. 
Pan Szymczak zapytał jaką cenę za wodę ma Poznań. Pani Dubińska odpowiedziała, że to 
4,35zł za m3 i opłata abonamentowa 5,01zł. Pan Szymczak zapytał o cenę za wodę w gminie 
Swarzędz i Kórnik – Pani Dubińska poinformowała, że również 4,35zł za m3.  
Pan Pomin poinformował, że koszty uruchomienia ujęcia wody w Gowarzewie są wyższe niż 
na początku przypuszczano, a i tak to ujęcie całego problemu zaopatrzenia w wodę nie 
załatwi, gdyż woda szybko się wyczerpuje w tym ujęciu, a budowanie nowej studni na już 
istniejącym ujęciu mija się z celem.  
Pani Sekretarz zwróciła uwagę na bardzo złożony problem jeśli chodzi o zaopatrzenie w wodę 
Gminy Kleszczewo ale zapewniła, że cały czas szukane są rozwiązania najkorzystniejsze.    
Pan Rajchelt zapytał się czy w umowie z AQUANET-em jest podana dokładna ilość wody, 
którą jesteśmy zobowiązani kupować. W odpowiedzi usłyszał od Pana Pomina, że nie ma 
dokładnej ilości m3 jaką trzeba kupić jest tylko określona pewna ilość minimalna. 
Pan Szafrański zadał pytanie czy ujęcie w Tulcach zapewniło by Gminie tyle wody by 
zrezygnować z AQUANET-u. Pan Pomin udzielił odpowiedzi, że nie, nie ma  również 
możliwości w całości zrezygnować z tego dostawcy.  
Pani Sekretarz poinformowała, że w dotychczas obowiązujących taryfach  istniał podział na 
dwie taryfy w zależności od tego jaką metodą odprowadzane były ścieki na ścieki 
grawitacyjną czy ciśnieniową. Cena była zróżnicowana ze względu na to, że w kanalizacji 
ciśnieniowej pracujące pompy pobierają prąd, za który muszą płacić mieszkańcy. Obecnie 
proponowana jest jedna stawka opłat. Podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury rady 



Maćkowiak stwierdził, że w dalszym ciągu powinno być to zróżnicowane taryf i wnioskował 
o wprowadzenie dwóch taryf, tak jak to było w latach poprzednich. 
Pani Dubińska podała w dalszej części koszty związane z odprowadzaniem ścieków w 2015r.: 
Wynagrodzenie z narzutami : 198 687zł; materiały: 37 750zł, energia: 95 107zł, opłaty za 
korzystanie ze środowiska: 5 921zł, podatki i opłaty – inne 173 967zł, usługi obce – 50 491zł, 
pozostałe koszty – 14 504zł, koszty odprowadzania ścieków do urządzeń niebędących w 
posiadaniu przedsiębiorstwa: 418 001zł.  Razem : 994 429zł. 
Pani Dubińska poinformowała, że Zakład Komunalny wnioskuje za opłatą za odprowadzanie 
ścieków w wysokości 6,15zł. za m3 netto, oraz stawkę opłaty abonamentowej za utrzymanie 
w gotowości urządzeń kanalizacyjnych w wysokości 6,00zł netto od dostarczanych ścieków 
na miesiąc.  
Pan Pomin poinformował, że w chwili gdy radni zdecydują się za utrzymaniem 2 stawek ta 
dla kanalizacji ciśnieniowej proponuje się by była niższa o 2 grosze. Proponuje się 
wprowadzenie taryfy za zrzut ścieków dostarczanych wozami asenizacyjnymi do gminnej 
oczyszczalni ścieków w wysokości 8,15zł. netto za 1 m3.  
Pan Szafrański zapytał się jakie ceny są w gminach sąsiednich za zrzut takich ścieków. Pani 
Dubińska odpowiedziała, że są to kwoty powyżej 10zł.   
Pan Szafrański zapytał czy jeśli na naszej oczyszczalni ścieków cena jest niższa niż w 
gminach sąsiednich nie spowoduje to, że duża ilość wozów zacznie zjeżdżać do Nagradowic.   
Pani Sekretarz poinformowała, że na wywożenie nieczystości dany przewoźnik musi posiadać 
zezwolenie. Pan Pomin wyjaśnił, że oczyszczalnia w Nagradowicach jest ograniczona ilością 
ścieków, które może przyjąć co związane jest poprawnym utrzymywaniem równowagi 
między ilością ścieków dostarczanych z wozów asenizacyjnych, a tych dostarczanych z 
systemu kanalizacji. Wyjaśnił dalej, że na chwilę obecną ścieki przyjmowane są od firmy 
asenizacyjnej mającej siedzibę w Nagradowicach co ma zapewnić to, że do oczyszczalni będą 
dostarczane ścieki z gminy a nie z terenów gmin sąsiednich.  
Pan Pomin wyjaśnił również, że małe oczyszczalnie mają dużo gorzej jeśli chodzi o 
utrzymanie stabilnych warunków w oczyszczalni, dodał, że oczyszczalnia może na dobę 
przyjąć tylko 20m3 ścieków co nie jest wystarczające jeśli chodzi o ilość ścieków 
produkowanych przez mieszkańców gminy na dzień.  
Pani Batycka poinformowała, że nie  jest za wprowadzaniem dwóch  taryf  za odprowadzanie 
ścieków twierdząc, że mieszkańcy gminy posiadający kanalizację bez znaczenia jakiego typu 
i tak mają spore ułatwienie w codziennym funkcjonowaniu niż mieszkańcy posiadający 
szamba i nie widzi konieczności różnicowania tej stawki. 
Pan Szymczak poinformował, iż orientował się w kosztach wywozu nieczystości i zauważył 
znaczne rozpiętości w cenie miedzy poszczególnymi przewoźnikami świadczącymi tego typu 
usługi. 
Pan Pomin poinformował, że po przeprowadzeniu dokładnych analiz co do ilości zużytej 
energii zużywanej przez pompy jak i kosztów naprawy pomp – kosztami eksploatacyjnymi, 
gdzie w tym roku kończy się okres gwarancyjny proponuje się właśnie jedną cenę. 
Pan Szafrański zapytał się czy w chwili obecnej już zostanie wprowadzona korekta czy to 
jeszcze będzie dyskutowane. Pani Sekretarz poinformowała, ze przekaże te uwagi  Wójtowi, a 
najprawdopodobniej radni na najbliższej sesji będą podejmowali decyzje w tej sprawie. 
 Pani Sekretarz poprosiła radnych  o wyrażenie swojej opinii w tej sprawie. Pan Rajchelt 
zasugerował, że jak do tej pory tak to funkcjonowało, to może zasadne by było pozostać przy 



dwóch taryfach, poparł go Szafrański i Szymczak. Pani Batycka uważa że powinna być jedna 
stawka.    
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 

● Projekt Uchwały Nr XV/107/2016 w sprawie: uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę świadczonych przez 
Zakład Komunalny w Kleszczewie, przedstawiła pani Sekretarz, która poinformowała, że 
Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą Nr XLIV/323/2014 z dnia 30 września 2014r. ustaliła 
stawkę dotacji przedmiotowej dla Zakładu Komunalnego w Kleszczewie w wysokości 1,24 
zł. plus podatek VAT do 1 m3 dostarczanej z gminnych urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę. W chwili obecnej proponuje się odstąpienie od przekazywania  w/w  dotacji z budżetu 
gminy. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 

● Projekt Uchwały Nr XV/108/2016 w sprawie: uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej do ścieków wprowadzanych do zbiorczych urządzeń 
kanalizacyjnych  świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie, przedstawiła Pani 
Sekretarz. Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą Nr XLIV/324/2014 z dnia 30 września  2014r. 
ustaliła stawkę dotacji przedmiotowej dla Zakładu Komunalnego w Kleszczewie w wysokości 
2,41 zł. plus podatek VAT do 1 m3 do ścieków wprowadzonych do zbiorczych urządzeń 
kanalizacyjnych. 
W chwili obecnej proponuje się odstąpienie od przekazywania  w/w  dotacji z budżetu gminy. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 
● Projekt Uchwały Nr XV/109/2016 w sprawie: aktualności Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo. Projekt tej uchwały został przedstawiony przez Panią 
Agnieszkę Kubiak – Pakulską. 
Pani Pakulska poinformowała, że zgodnie art. 32 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2015 poz. 199 ze 
zmianami) w celu oceny aktualności studium i planów miejscowych, Wójt dokonuje analizy 
zmian  w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy, ocenia postępy w opracowywaniu 
planów miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do 
ustaleń studium, z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o których mowa w 
art. 57 ust. 1-3 i art. 67 cytowanej ustawy oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany 
planu miejscowego.  
Pani Pakulska poinformowała, że opracowanie to przedstawia wszystkie zmiany jakie 
następowały w ostatnim czasie, na stronie 8, 9, 10 przygotowanego dokumentu przedstawione 
są miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo.W latach 2005-
2015 na terenie Gminy Kleszczewo wydano 858 pozwoleń na budowę z czego:  
- 314 na budynki mieszkalne jednorodzinne wolnostojące,  
- 37 na budynki mieszkalne jednorodzinne dwulokalowe, 
-18 na budynki mieszkalne jednorodzinne w zabudowie bliźniaczej, 
-142 na budynki mieszkalne jednorodzinne w zabudowie szeregowej, 
- 1 na budynek mieszkalny wielorodzinny, 
- 15 na działalność gospodarczą. 
Obrazuje to schemat graficzny na stronie 14 dokumentu. Jak zaznaczyła Pani Pakulska 
schemat na stronie 15 dokładnie obrazuje znaczny wzrost w roku 2015 ilości wydanych 
pozwoleń na budowę. W dalszej części Pani Kierownik omówiła dokładnie tabelę 6 na stronie 
15 dotyczącą zestawienia ilościowego wydanych zawiadomień o zakończeniu budowy oraz 
pozwoleń na użytkowanie w poszczególnych miejscowościach, a także zestawienie ilościowe 
wydanych zawiadomień o zakończeniu budowy oraz pozwoleń na użytkowanie w 
poszczególnych miejscowościach schemat strona 16. W dalszej części Pani Pakulska omówiła 



tabelę 8 dotyczącą ilości wydzielonych działek w latach 2005-2015. Jak podała Pani Pakulska 
na schemacie graficznym na stronie 19 zostało zobrazowane zestawienie ilościowe wniosków 
o zmianę miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w latach 2010-2015. Jak 
podaje dalej Pani Kierownik na schemacie graficznym na stronie 20 zostało przedstawione 
zestawienie ilościowe wniosków o zmianę miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego w poszczególnych miejscowościach. W dalszej części wystąpienia Pani 
Pakulska omówiła rozdział 4 dotyczący programu planistycznego i kierunki 
zagospodarowania przestrzennego do roku 2020, a także omówiła uwzględnione wnioski o 
zmianę planu miejscowego dokładnie omawiając obręb Gowarzewo (wnioski nr 1 - 6), 
Kleszczewo (wnioski nr 1 - 3), Komorniki (wnioski nr 1 - 6), Krzyżowniki (wnioski nr 1 i 2), 
Śródka (wnioski nr 1 - 4), Nagradowice (wniosek nr 1) a także Tulce (wnioski nr 1 - 9). 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 
● Projekt Uchwały Nr XV/110/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Kubiak- Pakulska. Poinformowała, że zgodnie art. 32 ust. 1 ustawy z dnia 
27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z  2015 r. poz. 
1515 ze zm.), w celu oceny aktualności studium i planów miejscowych, Wójt dokonał analizy 
zmian w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy, ocenił postępy w opracowywaniu planów 
miejscowych i opracował wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń 
studium, z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o których mowa w art. 57 
ust. 1-3 i art. 67 cytowanej ustawy oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu 
miejscowego i studium. 
Ze względu na nieaktualność studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego należało podjąć 
działania, mające na celu uaktualnienie Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w zakresie dostosowania do nowych 
przepisów, weryfikacji niezgodności graficznych, wynikających z nieaktualności podkładów 
mapowych, weryfikacji infrastruktury technicznej, uaktualnienia listy zabytków ujętych w 
ewidencji i rejestrze, a także uwzględnienie zasadnych wniosków o zmianę przeznaczenia 
terenów, ze szczególnym uwzględnieniem terenów działalności i aktywizacji gospodarczej 
oraz usług, zgodnie z wynikami analizy. Pani Kierownik przedstawiła wnioski , które zostały 
uwzględnione i wymagają zmiany studium. Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 

● Projekt Uchwały Nr XV/111/2016 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki położone w Gowarzewie, Kleszczewie, Komornikach, Krzyżownikach, Śródce, 
Nagradowicach i Tulcach, przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. Pani Pakulska poinformowała, 
że należało podjąć działania, mające na celu zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo z 2005r., dla wytypowanych terenów, uwzględniając 
zasadne wnioski o zmianę przeznaczenia terenów, ze szczególnym uwzględnieniem terenów 
działalności i aktywizacji gospodarczej oraz usług, zgodnie z wynikami analizy. Pani 
Pakulska dodała, że działki, o których mówi się w tej uchwale zostały już  ujęte i 
przedstawione w ocenie aktualności studium.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 

● Projekt Uchwały Nr XV/112/2016 w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana uchwały budżetowej 
związana jest z otrzymaniem informacji od Wojewody Wielkopolskiego z dnia 22.01.2016r., 
- wprowadzono w dziale 852 Pomoc społeczna, po stronie dochodów i wydatków 174,00 zł. 
Środki z dotacji celowej na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej na wypłatę 
zryczałtowanych dodatków energetycznych na I kw. 2016r dla odbiorców wrażliwych energii 
elektrycznej, a z tego powstały kolejne zmiany.  



Na podstawie sprawozdania z realizacji wydatków z wyodrębnionego rachunku dochodów 
własnych i przekazanych do budżetu stanu środków na rachunkach bankowych wprowadzono 
w dziale 758 Różne rozliczenia 3.940,00 zł. zał. 1., a także rozliczenia dotacji celowej przez 
Zakład Komunalny wprowadzono w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
kwotę 268.945,00 zł. Zwrot dotacji związany jest z rozliczeniem podatku VAT.  
Jak poinformowała Pani Skarbnik po stronie wydatków uzupełniono wydatki bieżące w 
kwocie 108.059,00 zł w tym na remonty dróg gminnych 103.885,00 zł oraz na opracowanie 
Gminnego programu opieki nad zabytkami 4.000,00 zł. Wydatki majątkowe zwiększają plan 
budżetu o 165.000,00 zł i przeznaczone są na opracowanie audytu, projektu i studium 
wykonalności termomodernizacji budynków komunalnych – 55.000,00 zł oraz zadań 
realizowanych przez Zakład Komunalny tj. zakup wiat przystankowych 7.400,00 zł i budowę 
sieci wodociągowej 103.000,00 zł. Pani Skarbnik dodała, ze załącznik 1 przedstawia zmiany 
planu dochodów budżetu gminy na 2016r. zał. 2 dotyczy zmiany planu wydatków budżetu 
gminy na 2016r. 2a zmiany planu wydatków majątkowych na 2016r. Załącznik 3 przedstawia 
zmiany dochodów i wydatków związanych z realizacją  zadań z zakresu administracji 
rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami w 2016r. Załącznik 4  
prezentuje zestawienie planowanych kwot dotacji z budżetu w 2016r. jednostkom sektora 
finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych. Jak podaje Pani 
Skarbnik zał. 5  prezentuje zmiany planu przychodów i kosztów samorządowego zakładu 
budżetowego oraz plany dochodów i wydatków rachunku dochodów jednostek, a zał. 6 
przedstawia zakres i kwoty dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego na 2016r.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 

● Projekt Uchwały Nr XV/113/2016 w sprawie: przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej na 
Uchwałę Nr XXII/114/2004 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 02 sierpnia 2004r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
zaznaczyła, że zgodnie z wymogami ustawy z dnia 08 marca 1990r. uchwała przekazana 
została do organu nadzoru tj. Wojewody Wielkopolskiego, który uznał ją za zgodną z prawem 
i obowiązywała na ternie gminy od 2004r. Ustawa o prokuraturze stwarza możliwość 
wystąpienia  do gminy o jej nadesłanie na każdym etapie. Co jakiś czas Prokuratura 
Rejonowa prosi o nadesłanie uchwał, i tak też było w tym przypadku, po 8 miesiącach od 
przesłania wymaganych dokumentów Prokuratura wnosi do Sądu Administracyjnego o 
uchylenie Uchwały Nr XXII/114/2004 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 02 sierpnia 2004r. 
Pani Sekretarz poinformowała, że postanawia się nie uwzględnić  skargi  Prokuratora 
Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej na Uchwałę Nr  XXII/114/2004  Rady Gminy w 
Kleszczewie z dnia 02 sierpnia 2004r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania i przekazać skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
 

Wobec braku dalszych pytań Pani Regina Batycka zakończyła obrady Komisji Finansowo – 
Gospodarczej. 
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